



November 23, 2023

Le 23 novembre 2023

Mr. Greg Lutes
1149 Smythe Street,
Suite 103
Fredericton, NB E3B 3H4

Monsieur Greg Lutes
1149, rue Smythe
Suite 103
Fredericton (N.-B.) E3B 3H4

Mr. Lutes :

Monsieur Lutes,

Thank you for meeting with us on Friday, November 10, 2023 to deliver your recommendations and transition plan related to the supervision of the Municipality of Lakeland Ridges.

Nous vous remercions de nous avoir rencontré le vendredi 10 novembre 2023 afin de nous remettre vos recommandations et votre plan de transition relatifs à la surveillance de la Municipality of Lakeland Ridges.

As the Commissioner of Municipal Affairs, I accept your recommendations and wish to advise you that you may proceed with meeting with the council to address the implementation of your recommendations. Further to our meeting, please find attached the agreed upon transition plan that outlines the items that must be completed to your satisfaction prior to consideration being given to recommending the reinstatement of the council's authority. The document also includes the general timeframe in which the items are to be completed.

En tant que commissaire aux affaires municipales, j'accepte vos recommandations et je souhaite vous informer que vous pouvez rencontrer le conseil pour discuter de la mise en œuvre de vos recommandations. Pour donner suite à notre réunion, vous trouverez ci-joint le plan de transition convenu qui décrit les points qui doivent être réglés à votre satisfaction avant que l'on puisse envisager de recommander le rétablissement de l'autorité du conseil. Le document comprend également le calendrier général dans lequel ces éléments doivent être réalisés.

Upon completion of the transition plan, please provide me with a written update, and your recommendations for next steps. I recognize that based on the attached timeline, the implementation period will move into next year and as I noted previously is also contingent on expected outcomes. Please continue to provide regular updates to your point of contact at the Department.

Une fois le plan de transition achevé, veuillez me fournir une mise à jour écrite et vos recommandations pour les prochaines étapes. Je reconnais qu'en fonction du calendrier ci-joint, la période de mise en œuvre passera à l'année prochaine et, comme je l'ai mentionné précédemment, dépend également des résultats attendus. Veuillez continuer à fournir des mises à jour régulières à votre point de contact au ministère.

...2

Greg Lutes

November 23, 2023/Le 23 novembre 2023

Page 2

I am hopeful that the implementation of the transition plan will create a positive path forward for the council, staff and residents of the Municipality of Lakeland Ridges. The next steps related to the transition plan will be important in determining the future of the council and their decision-making authority. Full participation by council and staff is necessary to ensure the expectations of the residents and all those impacted through this process are met.

I appreciate the time commitment you've made in the role of Supervisor, and I congratulate you and the Inspector for the steps taken to-date and wish you and all parties well as you endeavour on implementing the transition plan.

Sincerely,

J'espère que la mise en œuvre du plan de transition ouvrira une voie positive pour le conseil, le personnel et les habitants de la Municipality of Lakeland Ridges. Les prochaines étapes liées au plan de transition seront importantes pour déterminer l'avenir du conseil et son pouvoir décisionnel. La pleine participation du conseil et du personnel est nécessaire pour répondre aux attentes des résidents et de toutes les personnes touchées par ce processus.

Je suis reconnaissant du temps que vous avez consacré à votre rôle de superviseur, je vous félicite, ainsi que l'inspecteur, pour les mesures prises à ce jour et je vous souhaite, ainsi qu'à toutes les parties, beaucoup de succès dans la mise en œuvre du plan de transition.

Veillez agréer, Monsieur Lutes, mes salutations distinguées.

(Original signed by / Original signé par)

Charbel Awad

Commissioner of Municipal Affairs / Le commissaire aux affaires municipales

Acting Deputy Minister / Sous-ministre par intérim

Environment and Local Government / Environnement et Gouvernements locaux